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Rady Miasta Lędziny 

z dnia 26 września 2013 r. 

Apel o dokonanie regulacji ustawowych zmieniających zasady realizacji zadania własnego gminy 
“Zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie”

Ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierząt (t.j. Dz. U. z 2013 r. poz. 856) nakłada na gminy 
obowiązek zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie. Gminy muszą także uchwalić 
oraz wdrożyć program, który zapobiega bezdomności zwierząt. Ustawodawca nakładając na gminy kolejne 
obowiązki nie wskazuje nowego źródła finansowania co obciąża i tak napięte już budżety gmin. 

Wywiązanie się z nałożonych obowiązków to między innymi coroczne ponoszenie kosztów związanych 
z utrzymaniem bezdomnych zwierząt odławianych na terenie gminy w przystosowanych do tego celu 
schroniskach. W Gminie Lędziny liczba odławianych psów z każdym kolejnym rokiem wzrasta a koszty ich 
utrzymania w roku 2013 mogą osiągnąć 49 000 zł. Sytuacja ta mogłaby ulec zmianie z chwilą wprowadzenia 
obowiązku znakowania zwierząt. Wprowadzenie jednolitego na terenie całego kraju, obowiązkowego systemu 
znakowania pomogłoby rozwiązać mnóstwo problemów z jakimi borykamy się w skali całego kraju, zwłaszcza 
ograniczyć ich gigantyczną bezdomność. System znakowania pozwoliłby odnaleźć zagubione zwierzę lub 
właściciela, który je porzucił. Umożliwiłby też ściganie dręczycieli zwierząt. Dzięki obowiązkowemu 
znakowaniu może jaśniejsze stałoby się, że posiadanie zwierzęcia to odpowiedzialność i decyzje o wzięciu 
czworonoga byłyby mniej pochopne. W konsekwencji zmniejszyłaby się liczba zwierząt bezdomnych oraz 
poprawiłby się ich dobrostan. 

Nasz apel poparty jest konkretnymi kwotami wydatków ponoszonych corocznie na zadanie „Zapewnienie 
opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz ich wyłapywanie”, które systematycznie i w zastraszającym tempie 
rosną. Bezpańskich psów na terenie naszej gminy mimo podejmowanych działań przybywa z uwagi na to, że 
większość z nich to zwierzęta przywiezione i wyrzucone z samochodów przyjeżdzających po węgiel. Na terenie 
gminy odnotowuje się też częste przypadki pozbywania się całych psich rodzin. Powszechnym zjawiskiem jest 
również pozostawianie zwierząt bez opieki, wypuszczanie ich bez dozoru, co niejednokrotnie kończy się 
sytuacją pogryzienia innych zwierząt gospodarskich. 

Liczba psów przybywa, a koszt utrzymania jednego psa w schronisku również systematycznie zwiększa się. 
Taki stan prawny prowadzi do systematycznego corocznego wzrostu wydatków na ten cel. W niedługim czasie 
może okazać się, że na utrzymanie psów w schroniskach gminy będą wydawać większe środki budżetowe niż 
na pomoc ludziom potrzebującym. 

Apelujemy zatem do Posłów RP i senatorów RP o dokonanie takich regulacji ustawowych, które wprowadzą 
jednolity dla całego kraju system identyfikacji zwierząt, umożliwiający prowadzenie bazy danych, zawierającej 
zarówno informacje o zwierzętach jak i ich właścicielach. Niezbędne również jest zagwarantowanie 
ustawowego uprawnienia dla gmin do przetwarzania danych osobowych związanych z realizacją takiego 
zadania. Innym sposobem na rozwiązanie problemu bezpańskich zwierząt w warunkach obecnej regulacji 
ustawowej jest finansowanie tego zadania z budżetu państwa.
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